
Til  

Slagelse Kommune 

Att. Teknik-, Plan- og Landdistriktsudvalget 

 

Anbefaling af Standard færge  

Ø-udvalget skal hermed anbefale, at Slagelse Kommune tilslutter sig arbejdet med at bygge standardfærge i 

første omgang til Omø. 

Ø-udvalget ser det som ”rettidig omhu” at planlægge med klimarigtigt drivmiddel i form af el. Ved 

standardfærge-projektet kan man opnå stordriftsfordele ved at bygge færger der gensidigt kan afløse 

hinanden eller kan komme hinanden til hjælp. 

Ø-udvalget har dog følgende betingelse for udvalgets anbefaling: 

• At der ikke kommer serviceforringelser – dvs. at fartplaner og takster skal fastholdes. 

• At Byrådet åbent tager stilling til den fremtidige finansiering, således at leasingafgiften IKKE 

belaster færgernes driftsøkonomi. Herunder at Byrådet fremlægger et budget for færgerne, der 

angiver leasingudgifter, udgifter til service, lønninger, drivmidler m.m. 

• At der kommer lade-stationer på øerne af hensyn til beredskabet og fastholdelse af fartplan. Man 

kan ikke fastholde fartplanen, hvis færgen skal starte og slutte i Stigsnæs. – I al fald vil det koste 

rigtig mange penge og svække beredskabet..  

• At man sikrer at standardfærgen kan sejle i åbent farvand, som det jo er til/fra Omø.  

• At Slagelse Kommune sikrer, at Ø-udvalg og Beboerforeningerne inddrages løbende i hele 

processen og ikke blot i valg af interiør. 

Med venlig hilsen 

f/ Ø-udvalget 

Ebba Lawaetz, formand 

 


